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Zápis  ze společného jednání Komise pro životní prostředí, Komise pro 

výchovu a vzdělávání, Komise pro kulturu a sport, MČ Praha 1 

ze dne 11. 1. 2023 

prezenčně, Praha 1, 17:00 – 19:10 

 

Přítomni: Mgr. Eva Špačková, předsedkyně KOVV,  Mgr. Jana Sobotková, LL. M., PaedDr. 

Věra Dvořáková, MUDr. Jan Votoček, Giancarlo Lamberti, Sylva Hodková, Mgr. Barbora 

Kosíková, Mgr. Libuše Vlková 

 

Přizvaní hosté: Mgr. Bc. Michaela Vencová, Mgr. David Bodeček ,MBA, PhDr. et Lic. Traian 

Urban 

                             

Omluven/a: Mgr. Luboš Čuta  

 

Zapsala:  Bc. Barbora Filkornová, tajemnice KOVV  

 

Místo konání: Vodičkova 18, zasedací místnost (pitevna) 

 

Program: 

 

1. Schválení ověřovatele zápisu mimořádného jednání 2023 

2. Schválení programu mimořádného jednání 2023 

3. Provoz hřiště Na Františku a hřiště Masná 

 

Ad1 )  

Komise pro pro výchovu a vzdělávání si určila svého ověřovatele zápisu a určila členku 

komise Mgr. Barboru Kosíkovou. 

 

Hlasování: 

PRO: 8 PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 

 

Ad 2) 

Komise pro výchovu a vzdělávání si schválila program mimořádného jednání.  

 

Hlasování: 

PRO: 8 PROTI: 0  ZDRŽEL SE:  

Závěr:  Ověřovatel zápisu za Komisi pro výchovu a vzdělávání mimořádného jednání komisí 

byl schválen. 
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Ad 3) 

Předseda komise pro kulturu a sport Giancarlo Lamberti a Mgr. Bc. Jakub Vaculín se ujal 

vedení mimořádného jednání Komise pro životní prostředí, Komise pro kulturu a sport a 

Komise pro výchovu  a vzdělávání. Pan Vaculín seznámil všechny členy komisí s průběhem 

jednání a s časovým harmonogramem. Slova se ujal místostarosta Mgr. David Bodeček, 

poděkoval za to, že se všechny komise společně sešly. Zmínil, že v pátek 13.1. Odbor školství 

přebírá hřiště od Sport -Techniku Bohemia a hřiště budou spadat pod Odbor školství do 31. 1., 

a od 1. 2. hřiště převezme Odbor životního prostředí. Cílem je, aby provoz sportovišť fungoval 

v budoucnu nadále i s ledovou plochou Na společné komisi je potřeba projednat to, co bude 

následovat a vyjádřit názor k výběrovému řízení. Jsou dva aspekty, na které je potřeba se 

zaměřit a to ekonomický a bezpečnostní. Odbor školství bude nápomocen Odboru životního 

prostředí při převzetí hřišť od 1.2. 2023. 

 

Jednání se zúčastnil i zástupce advokátní kanceláře Havel & Partners, který odpovídal na 

dotazy. Pan místostarosta Bodeček předal slovo paní místostarostce Klasnové. Paní Klasnová 

zmínila, že 30. 9. vypršela smlouva se společností Sport-Technik Bohemia a poté se podařilo 

různými prostředky zajistit provoz hřišť. Je důležité  určit, jak bude provoz hřišť vypadat nadále 

a která z právních forem bude optimální a ponese co nejvíc benefitů pro občany a děti Prahy 1. 

Sportoviště již nějakou dobu fungují a jsou za tu dobu určitým způsobem opotřebované a je 

potřeba do těchto hřišť v budoucnu zainvestovat. Pan Vaculín doplnil, že se nyní učinily kroky 

a byl zajištěn soupis majetku, 24 hod. dohled nad areálem v souladu s pravidly GDPR, tak aby 

byl přehled o areálu a tím, co se tam děje.  

 

Vedoucí právního oddělení pan Dětský apeloval, aby se jednání nekonstruktivně neprotahovala 

a aby jednotlivé komise vyjádřily svá doporučení a ta se odhlasovala. Jednání má sloužit  

k upřesnění možných řešení provozu hřišť, přítomní se na vše mohou zeptat zástupce advokátní 

kanceláře Havel & Partners.  

Varianta 0 – varianta, kdy hřiště si bude MČ P1 provozovat z vlastních prostředků. Úřad by si 

provoz zajistil sám, je potřeba mít personální zajištění, ekonomické zajištění., veřejnoprávní 

povolení, technickou infrastrukturu a vybavení, aby byl provoz zajištěn v určeném rozsahu. Je 

to řešení, které obsahuje mnoho dalších kroků k zajištění této formy provozu. 

 

MUDr. Votoček se zmínil o aktuální informaci, že areál bude od pondělí 16. 1. fungovat.  Jeho 

dotaz se týká rozpočtu, kolik to bude stát. Odpovídá pan Bodeček, že hřiště bude do doby 

předání Odboru životního prostředí zajišťovat Odbor školství. Provoz je zajištěn pro mateřské, 

základní a střední školy, souvisí to také s tím, že tyto školy jsou pojištěny, veřejnost však 

nikoliv. Pan zastupitel Kučera zmínil, že provoz bude nyní zajištěn provizorně a ptá se, jak to 

bude fungovat v případě, pokud se tato doba prodlouží. Je vhodné si zajistit nějaké pojištění, 

aby tam mohli i občané za určitých podmínek. Reagovala paní Klasnová, že tuto záležitost 

budou určitě řešit, aby to bylo po právní stránce akceptovatelné.  

Slovo si vzala paní Klečková s tím, že pozvala pana Bidla z veřejných vztahů (který nebyl 

pozván) - je potřeba toto téma mediálně zpracovat, vzhledem k tomu, jak se to již řeší 

Závěr: Program Komise pro výchovu a vzdělávání byl schválen 
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v médiích. Dále se dotázala s možnost vyhlášení havarijního stavu na hřištích, kvůli získání 

potřebného času. Paní Vencová odpověděla, že na havarijní stav je potřeba kulaté razítko a 

hřiště nejsou v takovém stavu, aby hrozilo nějaké nebezpečí úrazu, havarijní stav tedy není 

potřeba vyhlašovat.  Pan Bodeček reagoval, že není jisté, v jakém stavu se budou v pátek hřiště 

přebírat vzhledem i k rozpouštění ledu z ledové plochy. Řeší se evidence majetku a 

přehlašování energií, aby vše bylo připraveno na pátek 13. 1. od 8.00 hodin. Pokud tento provoz 

bude fungovat, tak je možné, že od března nebo dubna bude možné otevřít hřiště i pro veřejnost. 

Je potřeba neřešit stávající provizorní řešení, ale řešit zajištění dalšího provozu. Pan Oliva se 

zeptal, jakým způsobem si představujete smluvní vztah od 16.1. Odpověděla paní Vencová. 

Provoz bude zajištěn od 8:00 hod do 16:00 hod., budou tam dva správci, kteří budou brát 160 

kč /hod. Hřiště budou fungovat bez šaten, ale s otevřenými toaletami a nebudou zde další služby 

navíc. Zatím tam nesmí veřejnost z toho důvodu, že veřejnost není pojištěná v případě úrazu. 

Školy naopak pojištěné jsou. Vše se hradí z rozpočtu Odboru školství do 31. 1.  

 

Členka komise se dotázala, jakým způsobem se Úřad dostal do této situace, zdražení energií je 

dlouhodobá záležitost, která se nestala na podzim, a někdo s tím měl počítat. Odpovědi se ujala 

paní Vencová. Odpověděla, že na základě smluvního vztahu, který byl na určitou částku, šla 

navýšení cen energií, za tím, kdo měl hřiště pronajaté. První faktury za zvýšenou cenu začaly 

chodit v říjnu a v listopadu a samotného pronájemce to také zaskočilo. Pan Bodeček upřesnil, 

že šlo o dvě faktury dohromady za 700 tisíc. Nikdo nepočítal s tak obrovským navýšením. Pan 

Burgr se dotázal, zda v pondělí bude ledová plocha. Pan Bodeček odpověděl, že ledová plocha 

v pondělí nebude ale do budoucna ano. Místostarostka Klasnová požádala, aby se členové 

komise zaměřili na to, co bude nadále. Zvážit všechny možnosti a vytvořit prozatímní řešení, 

které Úřadu poskytne čas vytvořit koncepci využívání hřišť v dalších letech. Slovo si vzal 

zástupce Havel & Partners. Varianta číslo 3 - nájemní smlouva. Plocha je předmětem nájmu, 

platí se nájemné a je to v režii pronajímatele. Velmi složitě se do nájemních vztahů vnáší 

požadavky, které má zadavatel a pronajímatel, a to bude určitě ve vztahu ke sportovištím v této 

variantě žádoucí.  Zástupce advokátní kanceláře zmínil další dvě možnosti, jak by mohl být 

provoz hřišť zajištěn. Varianta číslo 1 je zajištění formou služby.  Smlouva, která přesně 

předepíše povinnosti provozu. Odpovědnost však nese Úřad.  Varianta číslo 2, je varianta 

koncesní. U koncese platí vše stejné. Zadavatel může nechat určitou volnost koncesionáři a 

zároveň si nastavit určité hranice. Přispívá to k pozitivnímu rozvoji a využití hřišť. Riziko 

rozdílu provozu nese koncesionář.  

 

Paní Špačková se dotázala na možnost využití a aplikování příměru střediska volného času 

Domu dětí a mládeže v Truhlářské, který funguje formou výpůjčky. Zda je možnost využít tento 

model ve vztahu v provozování hřišť. Zástupce advokátní kanceláře odpověděl, že v tomto 

vztahu to není úplně vhodné. Na druhou stranu v mezidobí provozu hřišť to může být jedna 

z možností. Pan Dětský reagoval, že varianty se připravovaly ve vztahu k zadávání veřejným 

zakázkám. Zpracování možností bylo zpracováno v souladu s veřejným zájmem. Pan Burgr 

upozornil, že Praha 1, má spoustu správcovských smluv, které fungují jako služby a funguje to. 

Pokud bude provoz hřišť zajištěn formou koncese, je potřeba zajistit precizní vypracování 

smlouvy a dostatečný čas na zpracování. Pan Oliva žádá o vysvětlení zřízení příspěvkové 

organizace. Zástupce advokátní kanceláře odpověděl, že hřiště by v gesci měla příspěvková 

organizace, kterou je však potřeba naplnit personálně a mít dostatek financí v rozpočtu. 

Příspěvková organizace musí mít koncepci, jak budou hřiště fungovat. Pan Bodeček zmínil, že 

výběrové  řízení, které bude vyhlášené, a bude v celém svém procesu trvat několik měsíců, 

může mít za výsledek to, že se nikdo nepřihlásí - to jsou zkušenosti z minulých let. Zástupce 
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advokátní kanceláře podotknul, že před výběrovým řízením je dobré provést průzkum trhu.  

Slova se ujal Předseda kontrolního výboru pan Čižinský, zmínil, že materiál zpracovaný 

advokátní kanceláří je nedostatečný, je to spíš výčet smluvních typů. Není zde uvedeno kolik a 

jaký bude komerční výnos a to, co potřebuje MČP1 ke svému rozhodování znát. Zmínil, že 

politici mohou rozhodnout a ujasnit si, jestli provoz hřišť bude provozovat podnikatel, nebo 

spíš nepodnikatel. Prioritou je, aby to hlavně sloužilo občanům Prahy 1 a vhodnou formou je, 

aby provoz byl zajištěn přímo MČ P1. Maximálně zapojovat občany do práv a povinnosti, které 

jsou s těmito hřišti spojena. Například hřiště Vlašská, je spravováno jedním z Malostranských 

spolků. Občanka P1 paní P. zmínila, že spolky u hřiště Vlašská se dohodly na spolupráci a 

starají se o hřiště společně a střídají se po týdnu. Paní Klasnová reaguje, že veřejný zájem je 

primárně sportoviště zajistit pro občany,  děti, školy,  spolky Prahy 1 a možnost rozvíjet zde 

sporty. Tyto sportoviště jsou unikátní a Městská část by si toho měla vážit a potenciál těchto 

hřišť rozvíjet. Je potřeba najít kvalitní provozovatele. Paní Vencová navázala, že koncepce 

hřišť, která fungovala 18 let, byla chytře vymyšlena. Dopoledne hřiště navštěvovaly školy a 

spolky, odpoledne nastupovala veřejnost. Provoz ledového hřiště není jednoduchý a chladicí 

zařízení může být ovládáno pouze osobou s příslušným certifikátem.   

Pan Lamberti poděkoval přítomným, že se této problematice věnovali. Shrnul, že tuto 

problematiku je potřeba komunikovat směrem k občanům. Nyní se hřiště provizorně zajistilo a 

je zde několik rad jakou variantu vybrat. Důležitá věc je určit, pro koho mají hřiště sloužit. 

Rozhodnout, zda mají hřiště vydělávat nebo být hlavně pro občany. Podle toho je potřeba 

podniknout určité kroky. Důležitou otázkou je, kdo ponese zodpovědnost za provozování hřišť. 

Komise se sešly, aby Radě MČ P1, poskytly co nejobjektivnější názor na řešení vzniklé situace, 

avšak finální verdikt vynese Rada MČ P1. 

 

Členové jednotlivých komisí si během přestávky dojednali svá stanoviska a poté  přednesli před 

členy ostatních  komisí svá doporučení Radě MČ P1.  

Stanovisko Komise pro výchovu  a vzdělávání. 

 

 

Hlasování: 

PRO: 8 PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 

 

Konec v 19:10. 

 

Závěr: Komise pro výchovu a vzdělávání doporučuje Radě MČP1 

1. Nezabývat se provizorním řešením a minulostí provozu hřišť. 

2. Vybraným řešením provozu hřišť pokrýt potřeby školských zařízení P1 a občanů P1. 

3. Soustředit se na dvě formy pravděpodobného provozu hřišť  

a) Výpůjčka b) Koncese (za předpokladu precizně vypracované smlouvy). 

4. Zajistit minimalizování nákladů pro MČ P1 při zachování kvality. 

5. Před vyhlášením výběrového řízení zajistit průzkum trhu. 
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Přílohy:  

1. Prezenční listina 

 

Zápis sepsán dne: 13.1 2023 

Zápis ověřen dne:   

 

 

 

     …………………………………………………                                           ……………………………………………………… 

    Mgr. Barbora Kosíková, ověřovatel                       Mgr. Eva Špačková, předsedkyně komise 


